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Emlékszel-e arra, hogy mikor ültél 
először nyeregbe?
A legélénkebb emlékek arról az esetről él-
nek  bennem,  amikor  első  alkalommal  ül-
tem szamárhátra: a szülőfalumban, a vaj-
dasági  oromhegyesen  történt,  s  az  állat  
egyszer  csak  ledobott  magáról,  majd  hú-
zott maga után, mígnem aztán sikerült visz-
szakapaszkodnom a hátára. Ekkor megfo-
gadtam, hogy ez az első alkalom egyben 
az utolsó is lesz.

A lovak iránti szereteted azonban 
mit sem csorbult ennek hatására.
A  lovak  régóta  jelen  vannak  a  családunk  
életében; ahogy az elődök többsége, úgy 
nagyszüleim is  a mindennapi mezőgazda-
sági  munkák  során  hasznosították  őket.  
Noha miután felhagytak a gazdálkodással, 
egy ideig nem volt ló a háznál, édesapámat 
addig kérleltem,  míg végül  vásárolt  egyet,  
nem sokkal  később pedig  még egyet.  Az-
óta elkerültem otthonról, de az első lovam 

még mindig  megvan:  az  udvaron,  egy  kis  
karámban tölti mindennapjait – különösebb 
feladata nincs, de nagyon kötődünk hozzá.
Hogyan  s  mikor  kerültél  a  lovas-
sport vérkeringésébe?
Az első élményeim a Vajdasági Vágtához 
fűződnek: öt évvel ezelőtt, tizennyolc esz-
tendős  koromban  keresett  meg  a  szom-
széd  falu,  Adorján  polgármestere,  s  fel-
kért,  hogy induljak el a versenyen a tele-
pülést  képviselve.  Elsőre  nem jutottam to-

„A  valaha  volt  egyik  legizgalmasabb,  legérdekesebb  futam”  –  méltatta  a  13.  Nemzeti  Vágta  döntőjét  a  
közvetítőállásból  Pécsi  István,  miközben  átvágtatott  a  mezőny  a  célvonalon.  Noha  a  járványhelyzetre  való  
tekintettel  a  nézők  ezúttal  csak  a  tévéképernyők  elől  szurkolhattak  a  versenyzőknek,  a  győztes,  Ördög Alen  
boldogságát e tény cseppet sem tudta beárnyékolni.
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vább,  két  évvel  később  azonban  már  si-
kerrel  jártam.  Aztán  a  szintén  vajdasági  
lovas,  Kósa Sándor adott  lehetőséget  az 
indulásra, és végül a Nemzeti Vágta elő-
döntőjéig  sikerült  jutnom.  Mindent  össze-
vetve  az  idei  volt  a  negyedik  alkalom,  
hogy részt vehettem a budapesti megmé-
rettetésen  –  ezúttal  a  Veszprém  megyei  
Porva községet képviselve.
A pályafutásod szempontjából kulcs-
fontosságúnak bizonyult, hogy kap-
csolatba kerültél a Nemzeti Vágta 
korábbi kétszeres győztesével, Mol-
nár Gyöngyivel.
Tavaly  év  végén  keresett  meg  Gyöngyi,  
aki nemcsak verseny-,  hanem munkalehe-
tőséget  is  kínált  –  így  kerültem  Érsekhal-
mára,  a  lovardájába,  ahol  verseny-  és  
munkalovas  is  vagyok  egyszerre.  Legfő-
képpen  a  telivérekkel  dolgozom:  mivel  
még  amatőr  státuszban  vagyok,  ezért  a  
két évnél idősebbeket lovagolom, s készí-
tem  fel  őket  például  a  Kincsem  Park  ga-
loppversenyeire.  Az  idei  szezonban  már  
zsokéjelöltként ülhettem a nyeregbe, s ed-
dig  összesen  15  versenyen  vettem  részt.  
Mivel a lovardában lakom, szinte minden 
percemet  a  lovak  körül  tölthetem.  Annak  
idején  egyébként  számítástechnika  sza-
kon  végeztem,  de  ez  a  terület  nem  von-
zott, sokkal inkább a lovasélet.
Hogyan készültél a budapesti meg-
mérettetésre?
decemberben  kezdtem  el  a  tréninget  az  
idén  nyolcéves,  magasan  telivérezett  fél-
vér Ricardóval, akinek már volt tapasztala-
ta  a  Nemzeti  Vágtát  illetően.  Molnár  
Gyöngyi  idomárként  segítette  a  munkát,  
ami  alapozással  kezdődött,  majd  pedig  
fokozatosan, lépésről lépésre hoztuk egy-
re jobb formába a lovat. A felkészülés utol-
só  másfél  hónapjához  érve  dunakeszire,  
az  Alagi  Lóversenypálya  és  Tréningköz-
pontba költöztünk,  ahol a legjobb feltéte-
lek és körülmények mellett edzhettünk.
A rendkívüli helyzet ellenére el tu-
dott kísérni valaki a családodból?
A verseny első napját megelőző napon ér-
keztem Budapestre, a Hősök terére. A csa-
ládom a koronavírus-járvány, illetve az azt 
övező karanténszabályok miatt nem tudott 
velem tartani, így otthonról, a televízión ke-
resztül  kísérték  figyelemmel  a  Nemzeti  
Vágta két versenynapját. A versenyzők kö-

zött  viszont  jócskán  akadtak  ismerősök,  
ezért  tisztában  voltam  azzal,  hogy  ki  mi-
lyen  képességű  lovas,  így  sejtettem,  mire  
számíthatok majd tőlük.
Láttál  rá  esélyt,  hogy  a  döntő  fu-
tamban  te  vágtatsz  majd  át  első-
ként a célvonalon?

Titkon minden résztvevő bízik ebben, külö-
nösen  annak  ismeretében,  hogy  ezen  a  
versenyen  bármi  megtörténhet,  s  akármi-
kor  borulhat  a  papírforma.  Nem  ritkák  a  
váratlan  bukások,  ahogy  az  sem,  hogy  
valaki  rosszul  kapja el  a rajtot.  ugyanak-
kor elmondható az is, hogy mivel a pálya 

■ 1. A Veszprém megyei Porva színeiben nyert a vajdasági Ördög Alen ❙ 2. „Szerettem volna a futam 
elején az élre állni, de nem jött össze, így a másodperc törtrésze alatt kellett taktikát váltanom” 
– nyilatkozta Ördög Alen, aki itt még nem az élen halad
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RagaSzKoDtaK a hElYSzíNhEz
Noha a koronavírus-járvány miatt a szervezők zárt kapuk mögött voltak kénytelenek 
megtartani a 13. Nemzeti Vágtát, egy pillanatig sem merült fel bennük, hogy alterna-
tívát keressenek a grandiózus Hősök terei helyszín helyett.
Szotyori Nagy Kristóf versenyigazgató lapunknak hangsúlyozta, a rendezvény az 
évek  alatt  a  Kárpát-medence  legnagyobb  kulturális  eseményévé  nőtte  ki  magát,  
ugyanakkor nemcsak a régióban, hanem az egész világon nagy érdeklődésre tart 
számot.  Éppen ezért  volt  fontos,  hogy a Nemzeti  Vágta lovasai  idén is  a  főváros  
emblematikus terén, a magyar történelem nagy alakjainak szobrai előtt mérethessék 
meg magukat. Emellett az sem volt utolsó szempont, hogy a verseny sajátos, ovális 
alakú versenypályáját  ebben a méretben egyetlen más hazai lovaslétesítményben 
sem tudták volna kialakítani.
A versenyigazgató arról is beszélt, hogy ez volt a második alkalom, hogy október-
ben szervezték meg az eseményt. Az eredeti tervek szerint a Hősök tere idén szep-
temberben az 52. Nemzetközi Eucharisztikus Kongresszusnak adott volna otthont, 
s  bár  e  rendezvényt  a  járványhelyzet  miatt  egy  évvel  későbbre  ütemezték  át,  a  
helyszín októberre vált  alkalmassá a Nemzeti  Vágta megszervezésére.  „Ekkorra 
eresztették le a városligeti csónakázótavat, melynek medre – ami télen jégpálya-
ként  üzemel – a rendezvényünk egyfajta hátországát jelenti.  Itt  kapnak helyet  a 
lovak,  s  egyebek mellett  itt  van lehetőségük a versenyzőknek bemelegíteni  is”  – 
magyarázta Szotyori Nagy Kristóf. Szavai szerint, ha a nézőknek nem is lett volna 
ideális a viszonylag hűvös októberi idő, a versenyek szempontjából mindez tökéle-
tesnek  bizonyult,  így  a  tervekhez  hűen  sikerült  megrendezniük  –  és  képernyőre  
vinniük – a futamokat.

kicsi,  nem  könnyű  előzni  rajta:  ha  valaki  
kívülről próbálkozik meg ezzel, akkor a lo-
vának  klasszisokkal  jobbnak  kell  lennie,  
mint az előzni kívánt vetélytársénak.
A sok eshetőség ellenére kitűztél-e 
magad elé valamiféle taktikát?
Ahogy  említettem,  a  pálya  nehéz,  ezért  
szerettem volna a futam elején az élre áll-
ni, s onnan diktálni a tempót, azonban ez 
nem jött össze, így a másodperc törtrésze 
alatt  kellett  taktikát  váltanom.  Hála  Isten-
nek,  a végére minden jól  alakult,  és  meg-
nyertem a finálét.

Szemmel láthatóan rendkívül nagy 
boldogságot okozott neked a győ-
zelem, de mégis: nem éreztél kese-
rű szájízt amiatt, hogy üres lelátók 
előtt diadalmaskodtál?
Természetesen furcsa volt ez a helyzet, de 
a futamok alkalmával kizárólag a verseny-
zésre  összpontosítottam,  ezért  nem  volt  
időm ezen morfondírozni. ugyanakkor ab-
ban biztos voltam – és éreztem is –, hogy 
minden családtagom és barátom teljes erő-
vel szurkol nekem, még ha nem is a helyszí-
nen. Nem győzöm elégszer megköszönni 
nekik  és  mindazoknak,  akik  segítettek  és  
bíztak bennem.
Mik a további terveid a lovassport 
terén?
Szeretnék – ha lehet, minél többször – nyer-
ni a Kincsem Park galoppversenyein, a hosz-
szú távú tervem pedig az, hogy lovagolhas-
sak  idővel  a  derbyn  is.  Ha  lesz  lehetősé-
gem, akkor természetesen a jövő évi Nem-
zeti Vágtán is szeretnék elindulni, de csakis 
Ricardó  nyergében.  Akkor  sem  keseredek  
el, ha utóbbi nem jön össze, annál is inkább, 
mivel  őszintén  kívánom,  hogy  minél  több  
versenytársam élje  át  ugyanezt  a  csodála-
tos, szinte felfoghatatlan érzést, amit a Nem-
zeti Vágta megnyerése okozott számomra.

Szőcs Attila

■ 1. A kocsitoló versenyt Kocs község csapata 
nyerte ❙ 2.  A nemzetközi futam résztvevői 
hagyományosan bábolnai Shagya-arabokon 
versenyeznek ❙ 3. A magasugratásban zárug 
Gyula és Action Boy (a fotón a 195 cm-es kőfal
mögött) holtversenyben első helyezettek lettek
❙ 4. A Kishuszár Vágtát a Csetényt képviselő 
Vörös Tamara nyerte ❙ 5. A Kassai Lajos-féle 
lovasíjászok is megtartották a bemutatójukat
❙ 6. A nemzetközi futamot a Szlovéniát képviselő 
Peter Pozar jr. nyerte ❙  7. A Kincsem+ Fogatvágtát 
az ottlakai ménes hajtója, Makoviczki Richárd 
nyerte ❙  8. A nézőkhöz ezúttal csak 
a tévéközvetítés révén jutott el a grandiózus verseny 
❙  9. A 195 centiméterre emelt kőfalat is átugratta 
ifj. Szabó Gábor Timpex Fényévvel, ezzel 
holtversenyben elsők lettek ❙  10. Szoros volt 
a verseny a fogatvágtán ❙  11. Vörös Tamara vezeti 
a Kishuszár Vágta mezőnyét ❙  12. Nem maradtak 
el a megszokott színes kísérőprogramok semFo
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ként  üzemel – a rendezvényünk egyfajta hátországát jelenti.  Itt  kapnak helyet  a 
lovak,  s  egyebek mellett  itt  van lehetőségük a versenyzőknek bemelegíteni  is”  – 
magyarázta Szotyori Nagy Kristóf. Szavai szerint, ha a nézőknek nem is lett volna 
ideális a viszonylag hűvös októberi idő, a versenyek szempontjából mindez tökéle-
tesnek  bizonyult,  így  a  tervekhez  hűen  sikerült  megrendezniük  –  és  képernyőre  
vinniük – a futamokat.

kicsi,  nem  könnyű  előzni  rajta:  ha  valaki  
kívülről próbálkozik meg ezzel, akkor a lo-
vának  klasszisokkal  jobbnak  kell  lennie,  
mint az előzni kívánt vetélytársénak.
A sok eshetőség ellenére kitűztél-e 
magad elé valamiféle taktikát?
Ahogy  említettem,  a  pálya  nehéz,  ezért  
szerettem volna a futam elején az élre áll-
ni, s onnan diktálni a tempót, azonban ez 
nem jött össze, így a másodperc törtrésze 
alatt  kellett  taktikát  váltanom.  Hála  Isten-
nek,  a végére minden jól  alakult,  és  meg-
nyertem a finálét.

Szemmel láthatóan rendkívül nagy 
boldogságot okozott neked a győ-
zelem, de mégis: nem éreztél kese-
rű szájízt amiatt, hogy üres lelátók 
előtt diadalmaskodtál?
Természetesen furcsa volt ez a helyzet, de 
a futamok alkalmával kizárólag a verseny-
zésre  összpontosítottam,  ezért  nem  volt  
időm ezen morfondírozni. ugyanakkor ab-
ban biztos voltam – és éreztem is –, hogy 
minden családtagom és barátom teljes erő-
vel szurkol nekem, még ha nem is a helyszí-
nen. Nem győzöm elégszer megköszönni 
nekik  és  mindazoknak,  akik  segítettek  és  
bíztak bennem.
Mik a további terveid a lovassport 
terén?
Szeretnék – ha lehet, minél többször – nyer-
ni a Kincsem Park galoppversenyein, a hosz-
szú távú tervem pedig az, hogy lovagolhas-
sak  idővel  a  derbyn  is.  Ha  lesz  lehetősé-
gem, akkor természetesen a jövő évi Nem-
zeti Vágtán is szeretnék elindulni, de csakis 
Ricardó  nyergében.  Akkor  sem  keseredek  
el, ha utóbbi nem jön össze, annál is inkább, 
mivel  őszintén  kívánom,  hogy  minél  több  
versenytársam élje  át  ugyanezt  a  csodála-
tos, szinte felfoghatatlan érzést, amit a Nem-
zeti Vágta megnyerése okozott számomra.

Szőcs Attila

■ 1. A kocsitoló versenyt Kocs község csapata 
nyerte ❙ 2.  A nemzetközi futam résztvevői 
hagyományosan bábolnai Shagya-arabokon 
versenyeznek ❙ 3. A magasugratásban zárug 
Gyula és Action Boy (a fotón a 195 cm-es kőfal
mögött) holtversenyben első helyezettek lettek
❙ 4. A Kishuszár Vágtát a Csetényt képviselő 
Vörös Tamara nyerte ❙ 5. A Kassai Lajos-féle 
lovasíjászok is megtartották a bemutatójukat
❙ 6. A nemzetközi futamot a Szlovéniát képviselő 
Peter Pozar jr. nyerte ❙  7. A Kincsem+ Fogatvágtát 
az ottlakai ménes hajtója, Makoviczki Richárd 
nyerte ❙  8. A nézőkhöz ezúttal csak 
a tévéközvetítés révén jutott el a grandiózus verseny 
❙  9. A 195 centiméterre emelt kőfalat is átugratta 
ifj. Szabó Gábor Timpex Fényévvel, ezzel 
holtversenyben elsők lettek ❙  10. Szoros volt 
a verseny a fogatvágtán ❙  11. Vörös Tamara vezeti 
a Kishuszár Vágta mezőnyét ❙  12. Nem maradtak 
el a megszokott színes kísérőprogramok semFo
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